

读后续写-动作描写 写作练习-作文报告

批改结果

得分：15.0（满分25）

我的原文

As the twins looked around them in disappointment, their father appeared . He was astonished by the messy kitchen but he calmed down in a second . He quickly closed the kitchen door in case of waking his wife up . Having thrown the burnt piece into the sink , he comforted Jeff and found a medical cream to cure Jeff's scalded finger . He asked them for the reason why they got up so early and made an attempt to make breakfast on their own . After ~~heard~~ hearing 【▲动词形式错误】 the reason , he sighed with relief and ~~stroke~~ stroked 【▲时态错误】 their hair . Deciding to let them realize their cozy dream , he told them the right recipe and procedure , leaned against the wall and watched their ~~inexpert movement~~ inexperienced movements 【▲词性错误,名词错误】 . They finally did it . The twins carried the breakfast upstairs and woke their mother up . Having learned that her beloved children had made breakfast for her on their own ~~for~~ as a 【▲介词错误,冠词错误】 Mother's ~~day surprising~~ Day surprise 【▲大小写错误,用词建议】 gift , her eyes filled with tears and she 【▲句子成分残缺】 gathered the twins into her arms . The whole family were seated around the table and began to taste the breakfast made ~~from~~ by 【▲介词错误】 the twins . Though the chicken porridge was too salty , all of them were warmed by the love ~~between families~~ within the family 【▲介词错误,名词错误】 .

作文点评

综合点评

1. 内容

中

内容丰富度：学生续写包含父亲的动作（关厨房门、处理烫伤）、母亲的神态（眼睛含泪、拥抱）、全家的互动（围坐品尝）等细节描写，展现了人物情绪和场景氛围；但部分情节（如父亲指导过程）描述较概括，细节深度稍显不足，整体描写较为生动但不够细腻。

内容完整度：学生续写围绕“父亲出现指导”和“叫醒母亲”展开，从父亲处理厨房混乱、安慰孩子到指导完成早餐，再到母亲感动、全家品尝，情节发展与原文厨房混乱的主线闭环，核心线索（准备早餐）自然延展，无明显断层或冗余，整体有始有终。

内容融洽度：学生续写构建了与原文故事发展融洽的情节内容，父亲冷静处理、安慰孩子并指导正确做法，符合其作为家庭角色的合理行为；母亲因惊喜感动的情节与“母亲节惊喜”主题高度契合，无矛盾或无情节，环环相扣。

2. 篇章结构

中

篇章结构衔接性：学生作答通过“Having thrown the burnt piece into the sink”“After heard the reason”“Deciding to let them realize their cozy dream”等衔接词句，连接了父亲出现后处理厨房、询问原因、教做早餐的情节；第二段通过“Having learned that her beloved children had made breakfast for her on their own for Mother's Day surprising gift”衔接母亲得知惊喜后的反应，整体情节衔接自然流畅。

篇章结构连贯性：第一段续写内容直接响应“父亲出现”的段首句，描述了父亲从看到混乱到冷静处理、询问原因、指导完成早餐的过程；第二段续写内容承接“带早餐上楼叫醒母亲”的段首句，描述了母亲得知惊喜后的情感反应和全家共享早餐的场景，两段情节与原文段首句衔接合理，逻辑连贯。

3. 语法词汇

中

词汇语法准确性：学生续写内容中存在动词形式错误、时态错误、词性错误等语法问题，但整体不影响文章阅读理解。大部分句子结构完整，能清晰传递情节发展。需注意动词形式和时态的一致性，如“heard”应调整为“hearing”，“stroke”应调整为“stroked”等小问题。

词汇语法恰当性：学生使用了“astonished”“calmed down”“comforted”“gathered into her arms”等词汇和短语，与母亲节惊喜的场景及人物情感高度契合，仅个别表述稍显生硬。大部分词汇能准确贴合父亲冷静帮助、母亲感动回应的情节需求。“inexpert movement”等表述可替换为更口语化的表达以增强自然度。

词汇语法多样性：学生运用了分词短语、现在分词作状语、动作描写等丰富句式，提升了文章可读性，但核心词汇如“breakfast”“kitchen”有重复使用。通过多样的句式和生动的动作描写，增强了场景的画面感。可适当增加不同场景的细节描述词汇以避免重复。

卷面分析

学生作答共计约199字。卷面约有6处涂改痕迹，其中大范围涂改共1处，如所写的“Mode”被涂抹，小区域涂改共5处，如“cla”“pr”等被涂抹。卷面整体较为工整整洁，但书写美观度和排版美观度仍有提升空间。建议在书写时注意字形的美观性，提前规划排版布局，以进一步提升卷面的整体效果。

语法分析

存在8类错误，11个错误。包含动词形式错误（1个）、时态错误（1个）、词性错误（1个）、名词错误（2个）、介词错误（3个）、冠词错误（1个）、用词建议（1个）、句子成分残缺（1个）

详细分析

1. After ~~heard~~ hearing the reason , he sighed with relief and ~~stroke~~ stroked their hair .

【动词形式错误】heard → hearing

【时态错误】stroke → stroked
2. Deciding to let them realize their cozy dream , he told them the right recipe and procedure , leaned against the wall and watched their ~~inexpert movement~~ inexperienced movements .

【词性错误,名词错误】inexpert movement → inexperienced movements
3. Having learned that her beloved children had made breakfast for her on their own for Mother's ~~day surprising~~ Day surprise gift , her eyes filled with tears and gathered the twins into her arms .

【介词错误,冠词错误】for → as a

【大小写错误,用词建议】day surprising → Day surprise

【句子成分残缺】增加she

4. The whole family were seated around the table and began to taste the breakfast made ~~from~~ **by** the twins .

【介词错误】from → by

5. Though the chicken porridge was too salty , all of them were warmed by the love ~~between families~~ **within the family** .

【介词错误,名词错误】between families → within the family

🔵 表达分析

易错词

Day surprise

变式表达

1. ask→seek advice from

【例句】You should seek advice from a financial expert.

2. finally→eventually

【例句】After many attempts, she eventually succeeded.

3. though→despite the fact that...

【例句】Despite the fact that it was late, she continued working.

4. get→obtain、gain

【例句】You need to obtain permission before entering the restricted area.

5. have→possess

【例句】He possesses remarkable leadership skills.

6. whole→entire

【例句】She spent the entire day cleaning the house.

7. decide→make up one's mind

【例句】After much thought, she finally made up her mind to study abroad.

8. love→be fond of、adore、be keen on

【例句】She's particularly fond of classical music.

9. surprising→amazing、extraordinary

【例句】The view from the mountain top was amazing.

10. make→produce

【例句】This farm produces organic vegetables for local markets.

优秀表达

1. 【复杂句型（非谓动词结构）】Having thrown the burnt piece into the sink, he comforted Jeff and found a medical cream to cure Jeff's scalded finger.

这句运用了现在分词完成式‘Having thrown...’的非谓语结构，清晰体现了动作的先后顺序（扔烧焦面包片的动作先于安慰Jeff和找药膏），展现了你对复杂句型的良好掌握！句子逻辑连贯，贴合当时混乱又暖心的场景，很棒哦。

2. 【地道短语搭配】He was astonished by the messy kitchen but he calmed down in a second.

这里‘in a second’是非常地道的短语，生动描绘了爸爸从惊讶到迅速冷静的反应，让场景更真实鲜活！短语的使用简洁自然，符合语境，值得表扬。句子的转折关系也处理得很到位，很好地还原了当时的情景变化。

3. 【复杂句型（让步状语从句）】Though the chicken porridge was too salty, all of them were warmed by the love between families.

这句用‘Though...’引导的让步状语从句，巧妙表达了粥虽咸但爱意满溢的情感对比，结构清晰且富有感染力！不过有个小建议：‘between families’改为‘within the family’或‘among family members’会更准确，因为这里指的是你们一家人内部的爱哦。整体情感真挚，很棒！

🔵 临摹范文

As the twins looked around them in disappointment, their father appeared. He was shocked to see all the mess, but once he thought of the date, a smile of understanding flashed across his face. Without any delay, he walked into the kitchen saying, "let's make it together!" Under their father's guidance, Jeff stood by the pot and stirred the porridge from time to time while Jenny fried the toast with great caution. Unexpectedly, this time it didn't take long before French toast and

chicken porridge were ready, which sent an inviting smell floating around the room.

The twins carried the breakfast upstairs and woke their mother up. "Happy Mother's Day!" the twins cheered. The moment Mother glimpsed the breakfast which was giving off a tantalizing aroma, her eyes were moistened. When she took a bite of bread and tasted the porridge, the twins looked anxious, wondering if mom would like their special present. "This is the most wonderful delicacy in the world," Mom praised, feeling pleased and proud of the Mother's Day surprise she got. At this moment, the father gently stepped into the bedroom and gazed at the three, smiling not only with his lips but also his eyes. Perhaps nothing was better than the kids' love and gratitude for their mom.

● 学生优秀示例